
 Protokół Nr XV/07
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 28 września 2007 roku

Otwarcie obrad – godz. 1512

Zamknięcie obrad – godz. 1935

Ad. 1
Obrady XV sesji  Rady Miejskiej  w Radkowie otworzył   Przewodniczący RM witając  radnych,  sołtysów i 
przybyłych gości.

Ad. 2
Przewodniczący  RM  udzielił  głosu  Panu  Stanisławowi  Jurcewiczowi  Wice  Przewodniczącemu  Sejmiku 
Dolnośląskiego.
S.  Jurcewicz  –  podziękował  za  wsparcie  i  możliwość  w  uczestniczeniu  drugiej  kadencji  w  sejmiku. 
Poinformował o zakończonych negocjacjach z UE nad programem o obszarach wiejskich, zachęcił sołtysów 
do  mobilizacji   i  pobudzenia  obszarów  wiejskich.  Opowiedział  o  programie  operacyjnym,  który  będzie 
obejmował dwa działy: dróg i edukacji. Pan Jurcewicz zaproponował pomoc przy zorganizowaniu spotkania 
celem omówienia programów.

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są  prawomocne  –  w  sesji 
uczestniczyło  15  radnych  (lista  obecności  radnych  oraz lista  obecności  sołtysów i  gości  zaproszonych 
stanowią załączniki do protokołu).
 
Ad. 3
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał  radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
Nie wniesiono  uwag do  protokołu  Nr  XIII/07  z  dnia  31  sierpnia  2007  roku  sesji  RM i  przystąpiono  do 
głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 15 radnych:   za –15     przeciw – 0     wstrzymał się –0.



Ad. 5
Nie wniesiono uwag do protokołu  z poprzedniej sesji nadzwyczajnej RM i przystąpiono do głosowania nad 
jego przyjęciem:
Głosowało 15 radnych:   za – 15     przeciw – 0     wstrzymał się –0.

Ad. 6
Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do  dostarczonego  radnym  porządku  obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).
Burmistrz  wniósł  o  rozszerzenie  swego  sprawozdania  o  wystąpienie  inwestora  Pana  K.  Opala 
zainteresowanego zagospodarowaniem części gruntu nad Zalewem w Radkowie.
Przystąpiono do głosowania  nad przyjęciem proponowanego porządku obrad  z uwzględnieniem wniosku 
zgłoszonego przez Burmistrza: 
Głosowało 15  radnych:  za – 15   przeciw – 0  wstrzymało się – 0.

Ad.7

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 31 sierpnia 2007 
roku do 27 września 2007 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1615 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1630.

Burmistrz – przedstawił  inwestora, który chce zainwestować środki finansowe na terenie gminy, Pana K. 
Opala. Poprosił radnych o odniesienie się do przedstawionego projektu.

K. Opala – wyjaśnił, że chciałby na pięknych terenach Radkowa wybudować obiekt hotelowy, przedstawił 
architekta  który  na  przeźroczach  omówi  projekt  zagospodarowania  części  gruntów   nad  Zalewem  w 
Radkowie.

C. Zubrzycki – architekt przedstawił na przeźroczach założenia koncepcyjne projektu i lokalizacje hotelu nad 
Zalewem.

J.  Gorczycki  –  przypomniał,  że  będąc  na  wizytacji  z  Komisją  Oświaty  na  Zalewie  zadał  pytanie 
Dyrektorowi GCKSiT – czy zbiorniki oczyszczające będą służyły na stawy do zarybienia.

C. Zubrzycki – wyjaśnił, że zostały przyjęte pewne założenia i będzie to staw pod zarybienie. 



A. Kukurba – uważa, że jest to arcy wspaniały pomysł, zapytał o terminy rozpoczęcia i zakończenia 
inwestycji.

K.  Opala  –  wyjaśnił,  że  jeżeli  Rada  pozytywnie  zaopiniuje  projekt  i  wszystkie  formalności  zostaną 
spełnione to budowę rozpocznie od zaraz, planowany koniec inwestycji przewidziany jest na rok 2011.

A. Kukurba – uważa, że jest to wspaniała sprawa dla Radkowa.

Burmistrz – wyjaśnił,  że teren zostanie przekazany w wieczyste użytkowanie warunkowo,  inwestor 
wnosi opłaty, ponosi wszelkie koszty i nie jest to forma darowizny.

K. Opala – wyjaśnił,  że projekt będzie realizowany z drzewa i kamienia. Inwestor jest zwolennikiem 
zdrowego stylu życia, dlatego chciałby zachęcić okolicznych rolników do produkcji zdrowej żywności w 
którą będzie zaopatrywany hotel.   

O godz. 1654 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1711.
Po przerwie w sesji uczestniczyło 13 radnych – z udziału obrad zwolnili się radna A. Rakowska i radny J. 
Górski.
Ad. 8

Druk NR 1   - w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok.

Skarbnik Gminy – wniosła autopoprawkę i uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.
 
Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

.
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną autopoprawką:
Głosowało 13 radnych:   za – 13     przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2  zmieniający uchwałę nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 30 grudnia 
2004 roku w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Radków na lata 
2005-2015. 

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.



Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego  projektu 
uchwały .

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za – 13      przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3  - zmieniający uchwałę Nr IV/13/06 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 28 grudnia 2006 r. w 
sprawie  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania 
nauczycielom  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz  niektórych 
składników wynagradzania, a także wysokości oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 
dodatku mieszkaniowego 

Burmistrz  – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie  opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie  zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za – 9      przeciw – 0      wstrzymało się – 4.

DRUK NR 4  - zmieniający uchwałę Nr XIX/149/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 26 marca 2004 
roku w sprawie połączenia Szkoły Podstawowej im. Jarosława Iwaszkiewicza w Ścinawce Średniej z 
Publicznym Gimnazjum w Ścinawce Średniej i utworzenia Zespołu Szkół w Ścinawce Średniej.

Burmistrz  – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie  opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:



S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie  zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za –13       przeciw – 0      wstrzymało się –0 .

DRUK NR 5 – w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.

Burmistrz  – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił  o przedstawienie  opinii  Komisji  RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie  zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za –13       przeciw – 0      wstrzymało się –0 .

DRUK NR 6 w sprawie  zaopiniowania  projektu  Strategii  Rozwiązywania  Problemów Społecznych 
Powiatu Kłodzkiego.

Burmistrz  – poprosił o opinie poszczególne Komisje które pracowały nad projektem.

B. Siemczonek - uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały, przedstawiła stanowisko Komisji Zdrowia, 
Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  –  Komisja  proponuje  pozytywnie  zaopiniować  projekt 
uchwały  w  sprawie  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Powiatu  Kłodzkiego  z 
naniesionymi uwagami (protokół stanowi załącznik do protokołu). 

A. Kukurba – poinformował, że Komisja nie wypracowała stanowiska, lecz weźmie udział w głosowaniu.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za –12       przeciw – 0      wstrzymało się –1 .



DRUK  NR  7  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie 
Programu  restrukturyzacji  pn.  „Planowane  zmiany  w  strukturze  ochrony  zdrowia  w  powiecie 
kłodzkim”.

Burmistrz  poprosił  komisję  wiodącą  o  przedstawienie  wypracowanego  stanowiska  w  sprawie 
zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego.. 

B. Siemczonek – przedstawiła stanowisko Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 
w  sprawie  przedmiotowego  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  –  Komisja  proponuje 
negatywnie  zaopiniować projekt  Rady Powiatu  Kłodzkiego w sprawie  Programu restrukturyzacji  pn. 
„Planowane zmiany w strukturze ochrony zdrowia w powiecie kłodzkim”(protokół stanowi załącznik do 
protokołu). 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za –13      przeciw – 0      wstrzymało się –0.

DRUK NR 8 w sprawie wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku.

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji skrutacyjnej:

r. A. Kukurba zgłosił kandydaturę r. J. Pabiana, który wyraził zgodę   
r. B. Kopalko zgłosiła kandydaturę r. F. Majdaka, który wyraził zgodę
r. S. Hajłasz zgłosił kandydaturę r. B. Kuczyńskiego, który wyraził zgodę.        
 
Przystąpiono do głosowania nad powołaniem komisji skrutacyjnej w składzie:

1. J. Pabian
2. F. Majdak
3. B. Kuczyński

Głosowało 13  radnych:  za - 13    przeciw -0     wstrzymało się – 0.   

Burmistrz – wyjaśnił, że Pani Prezes Sądu zgłosiła nieobecność z powodu nadmiaru obowiązków. Burmistrz 
poprosił komisję opiniującą o zapoznanie radnych z opinią komisji.

B. Kopalko – odczytała opinię zgłoszonego kandydata Pani Ireny Kowalskiej.

A. Kukurba – zapytał czy Pani Kowalska wyraziła zgodę.

J. Rakowska – sekretarz gminy – wyjaśniła, że Pani Kowalska złożyła oświadczenie o wyrażeniu zgody na 
kandydowanie. 

O godz. 1808 Przewodniczący ogłosił przerwę celem przygotowania kart do głosowania.

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  - r. B. Kuczyński poinformował o ukonstytuowaniu się komisji oraz o 
ustalonych zasadach głosowania, które zawarte zostały także na karcie do głosowania. 

Następnie komisja rozdała karty do głosowania dla wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku do 
Wydziału  Rodzinnego  i  Nieletnich,  po  czym  wyczytywani  kolejno,  według  listy  obecności  radni,  przy 
wydzielonym osobno stole dokonywali skreśleń i wrzucali karty do urny.



O godz. 1811 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1812 .

Następnie  przewodniczący  komisji  skrutacyjnej  odczytał  protokół  komisji  skrutacyjnej  z  głosowania 
przeprowadzonego  dla  wyboru  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w  Kłodzku  do  Wydziału  Rodzinnego  i 
Nieletnich (protokół komisji skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią załącznik do protokołu z sesji) – 
w wyniku głosowania tajnego ławnikiem Sądu Rejonowego w Kłodzku Wydział Rodzinny i Nieletnich została 
wybrana – Irena Kowalska.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 
Kłodzku:
Głosowało 13  radnych: za - 13       przeciw -  0       wstrzymało się –0.  

Ad. 9

S.  Hajłasz  –  złożył  sprawozdanie  z  prac  Komisji  Rewizyjnej  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protpkołu).

B.  Siemczonek  –  złożyła  sprawozdanie  z  prac  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku 
Publicznego ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

A. Kukurba – złożył sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki ( sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu).

B. Kuczyński – złożył sprawozdanie z prac Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa (sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu).

M.  Gancarski  –  złożył  sprawozdanie  z  prac  Komisji  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 10
Nie było.

Ad. 11
Nie było.

Ad. 12

F.  Majdak – złożył  na ręce Burmistrza dyplom za zajęcie  II  miejsca w dożynkach powiatowych za 
wieniec dożynkowy.

Burmistrz – podziękował radnemu za zaangażowanie, starania i wkład włożony w kultywowanie tradycji. 

F. Majdak – oznajmił,  że Rada Sołecka wyraziła zgodę na przejęcie sali  widowiskowej w Ścinawce 
Średniej. Uważa, że sala została zdewastowana gdyż była bez nadzoru. Radnego nurtuje  fakt, że z sali 
ubywa sprzęt.  Radny przypomniał, że sołectwo złożyło dwa pisma: jedno w sprawie doprowadzenia 



wody pitnej do ul. Bieganówek a drugie w sprawie przedłużenia oświetlenia ze Ścinawki Średniej w 
stronę Ratna Dolnego. 

Burmistrz – odpowiedział, że tematy poruszane przez radnego były wielokrotnie omawiane, mają one 
merytoryczne uzasadnienie,  jednak wszystko  związane jest  z  dużymi  finansami.  Wnioski  zgłoszone 
przez radnego będą sukcesywnie realizowane w dalszych latach. 

Przewodniczący RM - poprosił radnych o potwierdzenie w Biurze Rady uczestnictwa w spotkaniu z 
partnerską gminą Zadzim.

Burmistrz – złożył wniosek o zaakceptowanie przez Radę Miejską, koncepcji Pana K. Opala w sprawie 
zagospodarowania części gruntów nad Zalewem w Radkowie i upoważnienia Burmistrza do wdrożenia 
dalszej procedury w przedmiotowej sprawie. Burmistrz poprosił o odczytanie i przegłosowanie 
złożonego wniosku. 

Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 5 września 2007 roku do Biura Rady wpłynęło pismo Pana 
Stanisława  Bożka  dotyczące  kłamstw,  bzdurnych  wypowiedzi  i  ośmieszania  Stanisława  Bożka  przez 
Burmistrza Jana Bednarczyka na sesji wyjazdowej w Ścinawce Górnej odbytej w dniu 30 lipca 2007 roku. 
Przewodniczący odczytał pismo.

Burmistrz – wyjaśnił, że w swoim stanowisku jest niezmienny.

J. Gorczycki – zapytał Burmistrza:
 kiedy będzie naprawiony most i barierki który znajduje się przy granicy w Tłumaczowie
 czy w tym roku będzie naprawiona droga do Pani Soszyńskiej 

Burmistrz – wyjaśnił, że jest problem z wykonawcami, brak  jest ludzi do pracy. Wymienione zadania będą 
realizowane po wyłonieniu wykonawcy. Nie można do tych prac skierować ludzi z robót publicznych, 
wymaga to odpowiedzialności, naprawa barierek jest sprawą pilną i będzie to zrobione.  Droga wymaga 
specjalistycznej naprawy, nie można zatrudnić pierwszej lepszej firmy musi być to firma z referencjami.

Przewodniczący RM odczytał i poddał pod głosowanie następujący wniosek Burmistrza:

„Rada Miejska w Radkowie wyraża akceptację  dla przedłożonej przez Pana Krzysztofa Opala koncepcji 
dotyczącej   zagospodarowania  części  gruntów  położonych  nad  Zalewem  w  Radkowie  i  upoważnia 
Burmistrza do wdrożenia dalszej procedury w przedmiotowej sprawie  w sposób wcześniej przedstawiony 
przez Burmistrza”

Głosowało 13 radnych:  za – 10    przeciw – 1  wstrzymało się – 2 – wniosek został przyjęty.

A. Kukurba – popiera wniosek Burmistrza, uważa, że należy wspierać inwestorów chcących budować na 
terenie Radkowa. Zapytał co Burmistrz zrobi aby doszło do uruchomienia tej inwestycji.



Burmistrz –odpowiedział,  że na terenie Radkowa jest przygotowanych kilka koncepcji  zagospodarowania 
wolnych terenów i wykorzystania atrakcyjnych miejsc, tylko te rozwiązania koncepcyjne trwają 5-6 lat i po 
tych  latach  będą  oczekiwane  efekty.  Koncepcja  Pana  K.  Opala  ma  powiązanie  z  wcześniejszymi 
działaniami,  jednym z nich jest Szpital  Radkowski  na który mamy pozwolenie adaptacyjne tego obiektu. 
Przygotowanie  tego  przedsięwzięcia  trwało  2  lata  i  z  tego  powodu  Burmistrz  miał  wiele  przykrości. 
Następnym centrum do  zagospodarowania  jest  Zalew Radkowski,  były  spotkania  z  inwestorami  którym 
użyczymy grunt, nie będzie sprzedaży gruntów w Radkowie będzie to forma użyczenia. Jeżeli inwestor nie 
zagospodaruje gruntu Urząd przejmie grunt ponownie. Celem koncepcji jest przekwalifikowanie Radkowa i 
okolic w centrum rekreacji, rehabilitacji i wypoczynku, wykorzystanie geografii terenu i świeżego powietrza.
Burmistrz  poinformował,  że  w  prasie  lokalnej  będą  umieszczane  wypowiedzi  Burmistrza  do  władz 
województwa w sprawie dróg, których terminy remontów są przesuwane. Burmistrz uważa, że trzeba przejść 
do radykalnych działań i trzeba zacząć żądać.    

Cz. Jarzyńska: 
 zgłosiła brak oświetlenia w Radkowie w godzinach porannych
 zaapelowała  za  pośrednictwem  telewizji  kablowej  o  pomoc  dla  biednej  rodziny  z  terenu 

Radkowa o sprzęt gospodarstwa domowego.

J. Gorczycki – głosował za koncepcją Pana K. Opala która ma powstać w Radkowie, przypomniał o 
takim samym zdarzeniu w Tłumaczowie był inwestor który próbował otworzyć kamieniołomy, jednak do 
chwili  obecnej  sprawa stoi  w miejscu.  Dlatego nasuwa się pytanie czy Pan Opala robił  coś w tym 
kierunku i czy posiada kapitał. Druga sprawa to kamieniołomy, radnemu chodzi o GEOBUD co i na 
jakim etapie zostało tam zrobione.

Burmistrz – odpowiedział, że Pan Opala prowadzi spółkę z o. o. i posiada kapitał początkowy. Takiej
inwestycji nie wykonywał, z przeprowadzonego wywiadu wynika, że nie znajduje się w trudnej sytuacji 
finansowej. Burmistrz wykaże dużą ostrożność w zakresie przygotowania projektu i wykonania realizacji 
tej inwestycji. Burmistrz wyjaśnił, że kamieniołomy w Tłumaczowie Gardzień I Spółka Sokół – Melafir 
jest w trudnej sytuacji, w wyniku wniesionego przez spółkę GEOBUD zaskarżenia nieprawidłowości w 
wydaniu koncesji przy zaskarżonym raporcie oddziaływania na środowisko, geolog wojewódzki zawiesił 
koncesje tej spółki. Wszelkie prace wydobywcze są wstrzymane, Gardzień jest uśpiony. Druga sprawa 
związana z Gardzieniem to brak dostępu do dróg transportu i komunikacji. Spółka GEOBUD dysponuje 
planem górniczym, decyzją o warunkach środowiskowych i ważną koncesją. Spółka mogłaby rozpocząć 
prace, jednak decyzja środowiska jest bardzo rygorystyczna, wymaga ona określenia źródła transportu. 
W większości  może  być  to  transport  kolejowy,  Zarząd  Wojewódzki  ograniczył  korzystanie  z  drogi, 
poprzez ograniczenie tonażu. Na dzień dzisiejszy Gmina jest właścicielem torowiska środkowego na 
odcinku trzech kilometrów, pozostałe odcinki PKP przekazało gminie w dzierżawę. 

J. Gorczycki – zapytał Burmistrza o tonaż drogi nr 385.

Burmistrz – odpowiedział, że nie pamięta ale zapozna się i udzieli konkretnej odpowiedzi.

Z.  Szkretka  –  wyraził  podziękowanie  wszystkim  za  udział  przy  realizacji  nowo otwartego  mostu  w 
Ścinawce  Dolnej,  w  szczególności  Burmistrzowi,  Panu  Łąckiemu  i  Zarządowi  Powiatu  Kłodzkiego. 
Radny Powiatowy poinformował  o  złożonym wniosku  do  Starostwa Powiatowego,  wniosek  dotyczy 
bezpieczeństwa na drodze do Suszyny.

J.  Pabian –  odniósł  się  do  słów Burmistrza o  placówkach oświatowych  Gminy  Radków,  radny  nie 
zgadza się z taką opinią, aczkolwiek wie do czego Burmistrz pije .Nasze dzieci kończą szkoły średnie i 
idą na studia, jeżeli porównamy średnie wyniki absolwentów gimnazjum w województwie z wynikami 
średniej naszych gimnazjalistów są one gorsze o 3-4 punkty na 50 możliwych do uzyskania.  



Burmistrz  – oświadczył,  że  do niczego nie  pije,  tylko  czytał  analizy  sporządzane przez fachowców 
oświaty i  z nich wynika, że spadamy, nie oceniam pracy nauczycieli. Burmistrza martwi ten fakt, szuka 
źródeł jak zachęcić, zdopingować aby był wyższy poziom.
 Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnego powiatowego w sprawie drogi w Suszynie. W tej kwestii 
zostały podjęte radykalne działania, do Inspektora Nadzoru Budowlanego został skierowany wniosek o 
przeprowadzenie badania i wydania orzeczenia przydatności drogi Polanica – Wambierzyce. Taki sam 
wniosek został złożony do Powiatowego Inspektora Nadzoru w sprawie drogi w Suszynie.

J.  Gorczycki  –  oznajmił,  że  Tłumaczowianie  zajęli  I  miejsce  na  Dożynkach  Gminnych  za  wieniec 
dożynkowy.

Ad. 13

Po wyczerpaniu porządku obrad   Przewodniczący RM zamknął XV sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała: Lucyna Połowczuk
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